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Viure sentint soroll de cotxes,
motos i camions les 24 hores del
dia ha de ser molt cansat. I molt
perjudicial per a la salut, també.
De fet, alguns veïns de Mollet ho
poden corroborar. I és que la ciu-
tat està envoltada de carreteres es
miri per on es miri: al nord l’AP-
7, al sud i a l’est la C-17 i la C-33 i
a l’oest la C-59. Quatre vies que
sempre s’han caracteritzat pel vo-
lum de trànsit que carreguen i que,
per tant, sempre han molestat
els molletans. Però ara més que
mai. I és que, des de l’alliberament
dels peatges, “l’AP-7 s’ha conver-
tit en un riu que no para de fluir,
sobretot de camions que van i ve-
nen de la frontera sense descans”.

Així ho explica Francisco
González, vicepresident de l’As-
sociació de Veïns de Can Panti-
quet, un dels barris de Mollet més
afectats pel soroll de l’autopista
per la seva proximitat a la carre-
tera, juntament amb el de Can
Borrell, on l’AP-7 passa a escas-
sos metres de les cases. 

VIURE AMB SOROLL
Segons dades del Servei Català de
Trànsit, des que ja no hi ha peat-
ges el volum de vehicles que cir-
culen per l’AP-7 ha augmentat un
20,5%. Un percentatge que noten
molt els veïns, que ja no aguanten
més la situació. “Fa anys que es-
tem així, però ha arribat un punt
que es fa insuportable viure amb
un soroll continu dia i nit, i fins i
tot dins de casa”, diu Albert Ro-
dríguez, veí de Can Borrell. 

Tot i que fa temps que es van
instal·lar pantalles en aquesta
zona per crear una barrera entre
l’autopista i la ciutat i reduir així
el soroll, segons Rodríguez hi ha
punts on no hi ha res. “Concreta-

ment als ponts”, remarca. “Allà el
soroll se sent molt més i em cons-
ta que els veïns que tenen la fi-
nestra o el balcó en aquestes zo-
nes n’estan farts”, afegeix.

Precisament aquestes quei-
xes, que Rodríguez diu que fa des
de fa almenys dos anys, han arri-
bat a la Federació d’Associacions
Veïnals de Mollet. Així ho confir-
ma el seu secretari, Pol Ansó, que
tot i viure més lluny de l’AP-7 tam-
bé pateix el soroll. “Jo estic a Ga-
llecs, tinc la carretera a 25 quilò-
metres i, tot i això, a les nits sen-
to el brunzit constant dels cotxes,
així que no em puc imaginar com
ho estan passant els pobres que vi-
uen a 300 metres”, afirma.

La solució temporal que han
trobat alguns dels afectats és, se-
gons explica el president de l’As-

sociació de Veïns de Can Panti-
quet, Emili Martínez, “posar un
doble vidre”. “Però el problema
serà quan arribi l’estiu i hagin de
triar entre morir-se de calor o aca-
bar bojos del rumor constant de la
carretera”, alerta.

UN MAL PER A LA SALUT
Segons el darrer informe sobre
contaminació acústica de l’Agèn-
cia Europea de Medi Ambient, un
de cada cinc habitants està expo-
sat diàriament a sorolls nocius per
a la salut, i la contaminació sono-
ra és la segona més perillosa d’Eu-
ropa. De fet, el soroll causat per ve-
ïns, locals o equipaments va ser
una de les queixes més comunes
que els molletans van fer arribar
l’any passat al Síndic Personer. I
és que viure així provoca altera-
cions de la son, estrès i fins i tot
augmenta el risc de patir malalties
cardiovasculars. “A Catalunya i a
Espanya no es fa res envers aquest
tipus de contaminació”, diu Ansó.

Molt a prop de la carretera hi
ha un CAP, escoles i diversos ser-
veis. Per això, segons Martínez fa
temps que els veïns han transmès

la seva preocupació a l’Ajunta-
ment. “Ens van garantir que par-
larien amb el Ministeri de Foment,
que és el responsable de la carre-
tera”, apunta. Un compromís que
aquesta mateixa setmana el con-
sistori ha dit que complirà.

COMPROMÍS MUNICIPAL
Dimarts, l’alcalde Josep Monràs
anunciava que aviat es posarà en
contacte amb l’Estat i amb la Ge-
neralitat  per demanar “que es re-
dueixi a 80 km/h la velocitat dels
cotxes que circulen per la C-17 i
a 100 km/h a l’AP-7 al seu pas
per Mollet, per reduir la conta-
minació atmosfèrica i el soroll
que prové del trànsit rodat”,
deia. “No té cap sentit que des de
Mollet seguim aplicant un segu-
it de mesures per reduir la con-
taminació si les actuacions no es
prenen des de l’àmbit supramu-
nicipal”, afegia.

Un pas que precisament Gon-
zález proposava, juntament amb
altres accions com la desviació de
la via, la instal·lació de radars o la
compra de nous panells, i que
Martínez veu com un “pedaç”.

UN PROBLEMA PERSISTENT
Encara que tot sembla indicar
que aquestes millores s’acabaran
duent a terme, als veïns no els
acaba de convèncer. “Ja hem
vist com en els darrers anys Mo-
llet ha crescut i la resposta ha es-
tat fer un quart carril a l’AP-7 i ara
un tercer carril a la C-17 que no-
més serveix perquè en comptes
de fer-se l’embús a Parets es faci
a Mollet”, pensa Rodríguez. Un
panorama que no fa ser molt po-
sitius els veïns de Can Borrell i
Can Pantiquet, però que, per
contra, alegra els molletans que
viuen a prop de l’estació de Fran-
ça, els més afectats pel soroll de
la C-17, que s’ha reduït des de l’a-
lliberament dels peatges. 

Tot plegat enmig d’una si-
tuació de tensió veïnal derivada,
també, del soroll que genera l’ac-
tivitat industrial i del mateix xi-
varri de Mollet, que fan pensar a
Rodríguez que “si de per si ja vi-
víem en una ciutat molt sorollo-
sa, des de fa uns mesos ho és en-
cara més”. “I això farà que, al fi-
nal, acabem tots bojos, perquè
així no es pot viure”, conclou.

Olga García
MOLLET

L’autopista a dins de casa
» Alguns barris de Mollet estan a escassos metres de l’AP-7 i el soroll continu del trànsit molesta els veïns
» Les queixes han crescut amb l’obertura dels peatges, que ha fet que hi circulin un 20% més de vehicles 

L’AP-7 passa a escassos metres del nucli urbà de Mollet, concretament pels barris de Can Pantiquet i Can Borrell. Foto: Arxiu

“L’AP-7 s’ha convertit
en un riu que no para
de fluir, sobretot de
camions”, diu un veí
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La lupa

El 22 de febrer se celebra el Dia europeu per la
igualtat salarial entre homes i dones. La dife-
rència salarial entre homes i dones en general,
i entre els homes i les dones pensionistes en par-

ticular, continua sent un problema sense resoldre’s, mal-
grat els compromisos dels governs.

Aquest any, amb la pujada de les pensions aprova-
da recentment, les dones pensionistes continuaran
sent encara més pobres. La pobresa es manifesta de ma-
nera diferent entre homes i dones, si bé s’agreuja entre
les persones pensionistes.

És evident que, a causa de la divisió del treball per
sexe i de qüestions culturals, les dones tenen més di-
ficultats per accedir a recursos materials i socials, fet
que les condemna a una situació de dependència i vul-
nerabilitat.

La majoria de les dones pensionistes cobren unes
pensions inferiors al Salari Mínim Interprofessional
(SMI), i més de 2.660.000 dones, de les quals més de
800.000 són viudes, viuen en el llindar de la pobresa.

La principal causa d’aquesta diferència és conse-
qüència directa de la bretxa salarial entre dones i ho-
mes durant la seva vida laboral. Si la bretxa de sous a
l’Estat espanyol és del 15%, la distància que separa les
dones i els homes pensionistes és encara més gran, ja
que arriba fins a un 35%.

Un altre dels grans problemes que afecten les dones
és que les seves dues principals ocupacions continuen
sent el treball domèstic i l’atenció a la família. Així, se-
gons les estadístiques, el 95% de les dones s’ocupen de
la cura dels fills i el 85% de les tasques domèstiques, ac-

tivitats per les quals no es perceben ingressos ni es co-
titza a la Seguretat Social.

Les dones que han accedit a una pensió per jubilació
perceben quantitats inferiors als 700 euros mensuals. I
del total de pensionistes, el 42% perceben pensions in-
feriors a aquesta quantitat, dels quals més d’1,5 milions
són dones i només 900.000 són homes.

Moltes vegades la pobresa entre les dones roman
oculta, ja que les seves condicions de vida són avalua-
des des de la perspectiva de la llar. Encara que visquin
en llars no pobres, un percentatge significatiu de les do-
nes no compten amb ingressos propis que els permetin
satisfer de manera autònoma les seves necessitats.

Per exemple, a Espanya gairebé la meitat de les do-
nes (47,4%) serien pobres si visquessin en solitari, taxa
que cau al 22,1% quan el risc de pobresa es calcula des
de les llars.

Segons diferents informes, fins i tot quan exercei-
xen una activitat remunerada les dones reben un in-
grés laboral entre el 4 i el 36% inferior al dels homes,
i la bretxa és especialment accentuada en el cas de les
dones que guanyen més.

D'acord amb l'Organització Internacional del Treball

(OIT), la disparitat salarial entre homes i dones es deu
a variables observables, com el nivell d'educació, i no ob-
servables, cosa que suggereix l'existència d'una discri-
minació al mercat laboral.

La manca de l'autonomia econòmica també influ-
eix en la capacitat de les dones que exerceixen els seus
drets com a ciutadanes, fet que perjudica l'assoliment
de l'autonomia social.

El dèficit d'independència econòmica, sumat a la fal-
ta d'autonomia social, són elements que augmenten el
risc de violència. La violència de gènere manté les do-
nes en la pobresa perquè fa mal a la productivitat, aug-
menta l'absentisme a la feina i interromp el desenvolu-
pament de certes comunitats.

Perquè la pobresa de gènere sigui combatuda, es fa
necessari la implementació de polítiques adreçades al
sector productiu i a la llar. 

L'apoderament de les dones és una àrea estratègi-
ca per a la promoció del desenvolupament personal i de
les habilitats socials i polítiques. Igualment, són preci-
sos canvis culturals que flexibilitzin la divisió del treball
remunerat i no remunerat per gènere, i que previngu-
in la violència dins de la família. 

Per a més igualtat en l'àmbit productiu, és recoma-
nable el foment de l'accés a l'ocupació i de l'equitat de
remuneració entre homes i dones, així com de la pro-
tecció social vinculada a la cura infantil. 

Només amb l’articulació de polítiques en diferents
esferes es podrà disminuir la situació de vulnerabi-
litat de les dones i posar fi, també, a la bretxa sala-
rial per raons de gènere.

Les dones pensionistes
continuaran sent 

encara més pobres

NLes millors
perles

Detenen un home que havia estat més de setanta anys
conduint sense carnet. Ha passat a Nottingham, al Regne

Unit, on l’infractor va confessar a la policia que conduïa des dels
12 anys i que mai l’havien aturat. Tampoc tenia assegurança.

Un nen de 14 anys amb esperit emprenedor s’està
omplint les butxaques amb un negoci clandestí al pati

de l’escola. Compra llaminadures abans d’anar a classe i
després les ven als companys per un preu molt més alt.

Existeix a Catalunya una comunitat secreta, Wonderland,liderada per dones que prenen ayahuasca i marihuana en
rituals, resen a la Moreneta i canten el Virolai. Viuen al marge de
la societat i les ha descobert el periodista Pol Pareja d’elDiario.es. 

Un pare deixa sense internet tot un poble per evitar que
els seus fills es connectin a la xarxa de nit. Ha passat a

la localitat francesa de Messanges, on l’home es podria
enfrontar a mig any de presó i 30.000 euros de multa.

LA FOTOACN
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per Pedro Jesús Fernández

Dones pensionistes
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Adeu a Calçats Pou després de mig 
segle venent sabates a Granollers1

2
El pla de la Bèndix de Parets, 
un projecte encallat des de fa 19 anys

L’empresa molletana Ramcon acusa 
la CGT Vallès Oriental d’un delicte d’odi

Reunió amb Endesa per millorar 
el subministrament a Santa Perpètua

La millora dels correcans: un compromís
que continua en espera a Mollet

El + llegit líniavallès.cat

3

4

5 Les cartes d’opinió es poden enviar a: opinio@comunicacio21.com 

Línia Vallès no comparteix necessàriament les opinions que 
els signants expressen en aquesta secció ni se’n fa responsable.

A les xarxes

@CatalunyaRadio: Putin agreuja el conflicte
amb Ucraïna: reconeix les autoproclamades
repúbliques de Donetsk i Lugansk i alerta de
les conseqüències d’un ingrés a l’OTAN.

@LaiaColome: Desapareixen les quaran-
tenes a les escoles. Només s’hauran d’aïllar
els casos positius. També es deixaran de
fer testos d’antígens al professorat. 

#ProuQuarantenes

@quiquepeinado: Yo me alegro mucho
por Alberto Casero [el diputat del PP que es
va equivocar votant la reforma laboral],
que ya de lo del botón no se acuerda nadie.

#CrisiAlPP #CreixLaTensió

La clau

L’endemà que el PSOE
perdés les eleccions a
Castella i Lleó, la policia

va detenir 11 persones investi-
gades per diferents delictes de
presumpta contractació irregu-
lar, prevaricació, malversació i
frau tant a l’Ajuntament de Cor-
nellà com al Consell Esportiu del
Baix Llobregat. Polítics i tèc-
nics que ja estan en llibertat, però
encausats en el sumari que el jut-
ge ha determinat secret.

Aquests escorcolls i investi-
gats se sumen als de l’Ajunta-
ment de l’Hospitalet, on la ma-
teixa alcaldessa i presidenta de
la Diputació de Barcelona tam-
bé està sent investigada.

Resulta molt curiós que el
PSC no doni la cara davant d’a-
quests fets, quan ells van ser molt
executius i agosarats amb el go-
vern de Badalona quan estava en
mans del popular Albiol, que ni

L’ombra de la corrupció
per Manuel Reyes, president del PP a Barcelona

tan sols va ser investigat ni acu-
sat. Una doble vara de mesu-
rar. Ells demanen presumpció
d’innocència, però per a la
resta res de res.

Volem transparència ara i
sempre. Que no hi hagi cap
ombra de sospita. De fet, un
dels motius pels quals és ne-
cessari un canvi en aquests
municipis és pel fet que el PSC
fa més de quatre dècades que
hi governa. Ja hem vist ante-
riorment què va passar en mu-
nicipis com Santa Coloma de
Gramenet o Sabadell, on els
respectius alcaldes socialistes
van acabar condemnats.

Per higiene i necessitat

democràtica, aviat tindrem
una oportunitat perquè els
aires de renovació bufin amb
força a tota l’àrea metropoli-
tana de Barcelona.

És per això que estem tre-
ballant per construir una al-
ternativa a aquests governs.
Una alternativa que posi en re-
lleu quins són els veritables
problemes que tenen els veïns
dels nostres municipis. Que
treballi per millorar la qualitat
de vida. Que governi per a
tots. Aquest partit és el Partit
Popular, i amb tu volem cons-
truir aquest canvi tan necessari
perquè els ajuntaments tornin
a estar al servei de les persones.
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Els semàfors

L’Ajuntament està fent accions
per a la gent gran. D’una banda,
impulsant cursos gratuïts contra
la bretxa digital i, de l’altra,

proposant als bancs que posin
caixers a espais públics per
facilitar el procés de retirar 

i ingressar diners.
pàgina 8Aj. de Granollers

L’Ajuntament de Mollet ha creat
un projecte per millorar els

correcans de la ciutat, però no té
un pla d’execució al darrere. I és
que, tot i el compromís de fer-
ho aquest any, no s’ha fet cap
calendarització ni cap estudi
sobre les accions que es faran.

pàgina 10Aj. de Mollet

El paretà Carles Toribio ha escrit
un llibre sobre els 50 anys de la
Tipel. Una obra que pretén
donar a conèixer la fàbrica al
món i, a la vegada, fer que la
gent sigui conscient del valor
artístic que té aquest edifici
històric i referent de Parets.

pàgina 12Carles Toribio
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SOCIETAT4Cada vegada es fa
més necessari saber fer servir el
mòbil, la tauleta o l’ordinador per
poder moure’s per la societat
sense problema. Per comprar
amb més agilitat, per exemple,
per fer tràmits burocràtics o ad-
ministratius, per demanar cita al
metge… Però és evident que hi ha
certes generacions que no te-
nen aquestes facilitats perquè,
per a ells, aprendre a fer funcio-
nar qualsevol d’aquests aparells
és tot un món. 

Per això, les diferents biblio-
teques de Granollers ofereixen
una vintena de cursos gratuïts
amb l’objectiu de reduir la bret-
xa digital. Unes activitats adre-
çades a la gent gran que s'es-
tructuren en diversos nivells i que
giren al voltant de diferents eines.
Aquest mes de febrer, per exem-
ple, el curs s’ha centrat a apren-
dre a navegar i crear arxius amb
l’ordinador. Unes sessions que se-
guiran al març amb tallers on

s’ensenyarà a fer servir en mòbil
des de zero o amb un altre d’ini-
ciació a les xarxes socials. Tot ple-
gat per donar nocions bàsiques de
tecnologia que, a la vegada, es po-
dran complementar amb l’Aula
Digital Oberta. “Un servei que
permet reservar una cita amb
atenció personalitzada per a re-
soldre dubtes digitals bàsics i
practicar-los progressivament,
així com donar suport a la realit-
zació de tràmits electrònics”, di-
uen des de l’Ajuntament.

Precisament, Montse Freixa
és una de les granollerines que ha
fet ús d’aquest servei. “Està molt
bé perquè em van ajudar, per ex-
emple, amb tot el tema del pas-
saport covid i amb altres gestions
dels metges o del banc que jo
sola, des del meu mòbil, no sé
fer”, diu. Un suport que, sumat
als diferents cursos de digitalit-
zació que havia fet anteriorment,
la fa ser “més autònoma i espa-
vilada”, pensa. Per això reco-
mana fer aquest pas a tothom.

Imatge d’arxiu d’un curs de formació digital. Foto: Ajuntament

Reduir la bretxa digital, un repte
que ja es treballa a la ciutat

» Les biblioteques ofereixen vint cursos gratuïts sobre tecnologia
» S’adrecen a persones que vulguin tenir nocions digitals bàsiques

L’Ajuntament proposa posar
caixers en espais municipals

ECONOMIA4Cada vegada són
més les oficines bancàries que
abaixen la persiana arreu, però
també a Granollers. Un fet que,
des de fa temps, ha despertat la
preocupació d’alguns veïns. I és
que anar al caixer automàtic per
treure diners o fer un ingrés és
cada cop més difícil perquè cada
vegada n’hi ha menys.

Per això, l’Ajuntament va
aprovar al ple de dilluns una
moció de Primàries per fer que els
bancs puguin contractar amb el
consistori la instal·lació de caixers
en edificis o espais municipals, es-
pecialment en els barris on es de-

tecti una mancança considerable
d'aquests dispositius. 

El motiu principal és que
“sobretot la gent gran necessita
disposar d’efectiu per fer les se-
ves compres quotidianes”, apun-
tava el regidor de Primàries,
Joan Ricart. Un pas que suposa-
rà fer front a l'exclusió financera
i bancària que aquest col·lectiu fa
temps que pateix i que anirà
acompanyat de la demanda que
l’Ajuntament farà a les entitats
bancàries perquè reforcin els re-
cursos d’atenció al client de ma-
nera presencial, especialment a
persones grans.

COMERÇ4Quan a Granollers es
parla d’una sabateria amb histò-
ria i de tradició familiar, a tothom
li ve al cap Calçats Pou. Una bo-
tiga vinculada a la ciutat des del
1971 que dilluns tancarà per sem-
pre, després de 50 anys.

La decisió, segons expliquen a
Línia Vallès des del mateix co-
merç, ha estat el canvi generacio-
nal. “El negoci quedarà en mans
de les noves generacions i, com
que tots viuen a Barcelona, segu-
iran amb les botigues que ja tenim

allà”, diuen. I és que la família, a
banda de gestionar el comerç
granollerí, té tres botigues a Bar-
celona i una a Sant Cugat. Totes
elles sota el nom de la marca
pròpia que van tirar endavant fa
uns anys: Un Paso Más.

Aquest pas, que precisament
van donar les noves generacions,
va portar a la família a canviar el
nom de la botiga de Granollers l’a-
ny 2018, de Calçats Pou al d’Un
Paso Más Granollers. I ara, enca-
ra que tothom la segueix coneixent

pel nom antic, la facturació del co-
merç ha augmentat. Sobretot per
les vendes en línia, que “repre-
senten més del 50%”, expliquen.

Un canvi que els farà deixar el
local que van comprar fa mig se-
gle encara que, segons avancen,
“no tenim cap intenció de ven-
dre’l”, diuen. Un adeu, per tant,
que deixa Granollers sense una de
les seves botigues més conegudes
i que se suma a la llista de tanca-
ments de locals històrics a la ciu-
tat en els darrers anys.

La gent gran necessita l’atenció del personal del banc. Foto: Núria Torres/ACN

Calçats Pou abaixa la persiana

La botiga va obrir el 1971. Foto: Línia Vallès

Associacions | Canvis a la junta de Gran Centre
L’advocada Isabel Martín ha estat nomenada presidenta de l’entitat

comercial després de sis anys amb Laura Sabatés al capdavant de l’associació.
Un càrrec que assumeix “amb il·lusió i voluntat d’aportar valor als comerços”.
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La millora dels correcans: 
un compromís en espera

ANIMALS4Fa temps que des
d’Espai Gos es demana al consis-
tori que millori els correcans ac-
tuals, fent dobles portes, zones
d’ombra o posant panells infor-
matius, entre altres. Unes ac-
cions que l’Ajuntament s’ha com-
promès a tirar endavant al llarg
d’aquest any i que posa contents
als membres de l’entitat, “encara
que trobem a faltar que hi hagi un
pla d’execució al darrere”, diu
Cisco Falip, portaveu del grup.

Segons explica el molletà,
“hem sabut a través dels Comuns,
que han tractat el tema amb la re-

gidora de Respecte Animal, Nú-
ria Muñoz, que no hi ha una ca-
lendarització, ni un estudi, ni ab-
solutament res… és simplement
un brindis al sol que fa pudor de
campanya electoral”, pensa Falip.

Però l’explicació, segons Mu-
ñoz, és que “aquestes actuacions
depenen de diferents serveis de
l’Ajuntament i de l’organització i
dels recursos que aquests tingu-
in, i això fa que no es puguin mar-
car tempos”. “Encara que la vo-
luntat i el compromís hi són, i  al
llarg d’aquest 2022 s’anirà fent tot
el que hem dit”, assegura.

El soroll i la mobilitat, dues
tasques pendents a Mollet

QUEIXES4Les queixes ocasio-
nades pel soroll i la mobilitat van
ser les més freqüents el passat
2021. Concretament, les dels mo-
lletans que viuen al centre de la
ciutat. Així ho determina l’infor-
me del Síndic Personer, Salvador
Rovirosa, que es va presentar di-
lluns en un ple extraordinari.

Segons detalla el document,
l’any passat es van enregistrar 42
queixes, principalment pel xi-
varri generat al carrer i per l’acti-
vitat de locals, equipaments i do-
micilis, i també pels problemes de
mobilitat ocasionats per la nova

ubicació del mercat i pel pas dels
camions per la ciutat. Uns fets que
afecten sobretot als veïns de la
zona centre, que són, amb dife-
rència, els que més queixes han
transmès al Síndic.

Per això, les recomanacions
que Rovirosa ha fet al consistori
per a aquest 2022 són, entre al-
tres, les de revisar els protocols en
casos d’incivisme relacionats amb
el soroll i la de seguir treballant en
la seguretat viària. Dues assigna-
tures pendents a Mollet que des
de l’Ajuntament s’han compro-
mès a resoldre pròximament.

Desnonada, però amb la
garantia de tenir una pensió

HABITATGE4Ahir van desnonar
la Mariela i la seva filla de tres
anys. Una acció a la qual la PAH
Mollet i Baix Vallès no es va
oposar perquè, després de molts
intents de trobar una solució per
a la família, dimarts van aconse-
guir el compromís de l’Ajunta-
ment de pagar a ambdues una
pensió fins que arribi el pis de la
mesa d’emergència. 

Aquest pas és resultat de la
concentració que la plataforma va

fer dilluns davant del consistori,
on reclamaven que Mariela no es
quedés al carrer. I és que, segons
informa la PAH, “aquesta situa-
ció ha estat per una mala actua-
ció dels Serveis Socials, que tenien
una ordre de desnonament a la
mà fa 2 anys i no han fet res”.

Per això, la regidora d'Habi-
tatge, Núria Muñoz, els ha ga-
rantit la pensió, que està a Car-
dedeu, on ahir ja van passar la
primera nit. 

L’Ajuntament s’ha compromès a millorar els correcans. Foto: Espai Gos

Protesta de la PAH. Foto: PAH Mollet

Mobilitat | Per la integració de les vies de tren
El projecte de desdoblament de la línia R3 també afectarà Mollet. Per això,
l’Ajuntament ha aprofitat per demanar a Rodalies un clam històric: que les

obres vagin associades a la integració urbana de la via, que divideix la ciutat.

MEDI AMBIENT4La qualitat de
l’aire de Mollet sempre ha estat
una qüestió que ha generat debat
i polèmica al municipi. I és que
en els darrers anys han estat
moltes les queixes de particulars
i d’entitats que pensen que el pas
de vehicles per l’AP-7 i la C-17 i
l’activitat de fàbriques fan de
Mollet una de les ciutats més
contaminades d’Espanya. De fet,
així ho demostra l’estudi The
Lancet Planetary Health sobre
mortalitat prematura per conta-
minació, que situa la capital
baixvallesana com el tercer mu-
nicipi de l’Estat més contaminat.

Però, segons la Memòria 2021
de la Qualitat de l’Aire a Mollet,
presentada dimarts, l’any passat
“no es va sobrepassar cap dels lí-
mits legals anuals que estableix la
Unió Europea en matèria de con-
taminació atmosfèrica”, diuen
des de l’Ajuntament. “A més, des
de 2007, la tendència és nota-
blement descendent”, afegeixen.

Per això, el consistori creu que la
seva situació en aquest estudi
europeu es deu al fet que l’esta-
ció de mesurament de la Gene-
ralitat està al costat de l’AP-7.

Precisament, per tenir dades
més reals, l’Ajuntament va ins-
tal·lar l’any passat un nou sensor
a la plaça Pau Casals que mostra
unes dades radicalment diferents
de les de l’altra estació i molt per
sota dels límits permesos. Així ho
assegurava l’alcalde. Una afirma-

ció que per a Antonio López,
membre de Mollet Respira, “no és
veritat, perquè nosaltres fem me-
sures diàries a diversos punts de
la ciutat i surten dades terribles”.

Xifres que es contraposen a
les municipals i que l’Ajunta-
ment s’ha compromès a seguir
estudiant perquè, com deia el re-
gidor de Justícia Ambiental,
Ecologisme i Transició Energè-
tica, Raúl Broto, “sempre és im-
portant anar millorant”. 

La presentació de la memòria feta dimarts. Foto: Ajuntament

La contaminació, a debat: noves
dades sobre la qualitat de l’aire
» Un nou estudi europeu confirma la contaminació de Mollet

» Les dades de la nova estació de mesura, en canvi, són més bones 
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Satisfacció al govern pel
primer any i crítiques d’ERC

POLÍTICA4Aquest febrer ha fet
un any que la coalició de PSC i Su-
mem Esquerres va fer la moció de
censura per entrar al govern. Un
any de mandat que l’alcalde i la
resta de l’equip han valorat posi-
tivament en un acte celebrat di-
marts que va servir per repassar
les accions fetes en aquest temps.

Entre les principals actua-
cions, el batlle, Francesc Juzgado,
en destacava algunes com “les aju-
des covid, l'ampliació del nombre
de policies, el trasllat a la nova co-
missaria i la creació de 500 nous
llocs de treball”. “Però ens queda
molta feina al davant”, afegia.
Projectes com el de la piscina o
l’institut escola, per exemple. 

De fet, sobre aquest últim va
parlar la vicealcaldessa, Cassan-
dra Garcia, que avançava que
“les bases per licitar la seva cons-
trucció s'aprovaran de manera
imminent”. Un pas que des d’A-
ra Parets ERC veuen com “fum
electoral” perquè “cada vegada
que s’apropa un cicle d’eleccions
municipals, el Partit dels Socia-
listes promet tot allò que no fa du-
rant la seva gestió”, diuen.

Amb tot, però, Juzgado es va
comprometre a seguir treballant
en els projectes inacabats al llarg
d’aquest 2022, mostrant-se “sa-
tisfet de la feina feta en tan poc
temps” i agraït amb l’equip de go-
vern i amb tots els paretans.

CULTURA4Donar a conèixer la
fàbrica Tipel al món. Aquesta és
la intenció que té l’Ajuntament de
Parets amb la publicació del llibre
que es presenta aquesta tarda, a
Can Rajoler: La fàbrica pintada
d’Arranz-Bravo i Bartolozzi. Una
obra del paretà Carles Toribio, en
motiu del cinquantè aniversari de
les instal·lacions.

La idea de fer aquest llibre va
sorgir l’any 2019 quan l’aleshores
alcalde del municipi, Jordi Segu-
er, va encarregar a Toribio la seva
redacció. “A mi sempre m’havia
fet gràcia la Tipel, no només com
a paretà sinó com a historiador de
l’art que soc i crec que és mera-
vellós contribuir a fer que la gent
conegui la història d’aquesta fà-
brica”, diu Toribio a Línia Vallès.

Segons explica, la Tipel és
una de les poques mostres de
pop-art, no només de Catalunya
sinó d’Espanya. “I més tenint en
compte que es va fer en plena dic-
tadura franquista”, diu el paretà.
Un fet que ha portat a la fàbrica a
ser un objecte d’estudi interna-
cional, “malgrat que aquí, potser,

no li donem la importància que
té”, pensa Toribio.

D’aquí la necessitat de fer
aquest llibre. “No només donarà
a conèixer els seus 50 anys de vida,
sinó el gran valor que té dins del
panorama artístic nacional”, diu.
Per això, segons avança, l’obra s’ha
traduït al castellà i a l’anglès per-
què “es pretén que sigui un do-
cument molt important”.

Una obra que ofereix imatges

inèdites de la fàbrica i dades i in-
formació que Toribio ha extret de
trobades que ell mateix ha tingut
amb el propietari de la Tipel i
amb Arranz-Bravo, un dels dos
artistes que va pintar la façana.
Tot plegat, per crear un relat
cronològic amb el qual tothom
pugui reconèixer la Tipel com el
que és: “l’element artístic princi-
pal del patrimoni municipal de
Parets”, conclou Toribio.

La Tipel fa 50 anys. Foto: Silvia Ferran/Ajuntament

Potenciar el valor artístic de la
Tipel: la fita del 50è aniversari

Equip de govern, format pel PSC i Sumem Esquerres. Foto: Ajuntament

Feminisme | Arriba el març de les dones
Com que el 8 de març és el Dia Internacional de les Dones, Parets torna a
aprofitar l’ocasió per fer que tot el mes estigui ple d’actes feministes amb
l’objectiu de sensibilitzar i prevenir la discriminació per raons de gènere. 
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Sant Fost organitza un
concurs virtual de disfresses

CARNESTOLTES 4Amb motiu
de Carnestoltes, Sant Fost or-
ganitza un concurs de disfres-
ses a Instagram, entre avui i di-
umenge. Hi poden participar
les persones empadronades al
municipi i han de penjar imat-
ges en què surtin disfressades
amb l'etiqueta #Carnestol-
tesSF22 i seguir el compte
d'Instagram de l'Ajuntament
(@santfost). 

Hi haurà un premi per a
cada categoria: una Nintendo

Switch (categoria infantil), un
cap de setmana per a dues
persones en un balneari (ca-
tegoria adulta) i un cap de set-
mana a PortAventura (cate-
goria familiar).

El passat dimarts Activijoc
va organitzar un taller infantil
adreçat a infants a partir de 3
anys per crear "una divertida
màscara" de diferents perso-
natges (pirata, princesa, su-
perheroi...). La imaginació és
un gran poder.

MEDI AMBIENT 4Fins ara, els
horaris per baixar les escom-
braries per al veïnat de Marto-
relles eren una recomanació.
Ara, el consistori vol regular-los
i està estudiant portar en el ple
de març una modificació de l'or-
denança de civisme que deter-
mini els dies i les hores per llen-
çar les deixalles i també les mul-
tes que rebran les persones que
no compleixin la normativa.

Joan Marc Flores, regidor de
Medi Ambient, ha mantingut
trobades informatives amb el ve-
ïnat de l'avinguda Piera i dels
carrers Montnegre i de l'Esglé-
sia. Flores ha estat acompanyat
d'un educador ambiental, que
ha detallat als veïns i veïnes
quines són les deixalles que cal
dipositar al contenidor verd
(resta) i quines s'han de posar al
contenidor marró (orgànica).
A més, els ha recordat els hora-
ris de recollida de cada fracció. 

La campanya, que té com a
nom A Martorelles ho fem bé!,
vol conscienciar els veïns sobre
la importància de fer una bona

gestió de les escombraries i
afavorir la recollida de residus
porta a porta als edificis pluri-
familiars. 

La campanya detalla quins
són els residus que es poden di-
positar al contenidor de resta
(guants, mascaretes, pols d'es-
combrar, fregalls, plats i mi-
ralls trencats, sorra de gat, tèx-
til sanitari...) i quins no (residus
que puguin anar a la deixalleria
o a altres contenidors).

És necessari dipositar la
fracció resta dimecres i di-

umenges en els contenidors
corresponents, i dilluns, dime-
cres, divendres i dissabte, l'or-
gànica. Si parlem del tèxtil sa-
nitari (compreses, bolquers...),
cal dipositar-lo els dies de res-
ta i també dins el contenidor de
resta els dies de treure l'orgà-
nica. L'horari per treure les
deixalles (orgànica i resta) és
entre les 20 i les 22h. Mentre
que la resta de fraccions (paper
i cartró, vidre i envasos), es po-
den portar en qualsevol mo-
ment als contenidors.

L’Ajuntament serà més estricte amb les escombraries. Foto: Aj. Martorelles

Martorelles multarà a qui llenci
les escombraries fora d’horari

La imaginació és infinita en el concurs de disfresses. Foto: Aj. Sant Fost

Martorelles | Millora de les places de la Vila i de l'església 
L'alcalde de Martorelles, Marc Candela, assenyala que un dels objectius del govern
local és la millora de la plaça de l'església i la de l'Ajuntament, per tal d'optimitzar 

la mobilitat a la zona. Les obres podrien iniciar-se a finals d'any o principis de 2023.
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Montmeló busca l’origen de
les males olors del municipi

MONTMELÓ4Fa temps que
Montmeló viu episodis de males
olors. Un fet que es va començar
a notar arran de les queixes de
diferents veïns del municipi i que
ha portat a l’Ajuntament a fer di-
ferents actuacions amb l’objec-
tiu de controlar la situació.

Segons informen des de la
web del consistori, “des dels
serveis tècnics es tenen localit-
zats dos focus emissors i s’han
obert expedients requerint me-
sures amb les quals es puguin so-
lucionar aquestes emissions”.
Dos focus que, segons denuncien

alguns veïns a Twitter, podrien
provenir de l’empresa APC, de-
dicada a la creació de plasma i
proteïnes, i d’una altra compa-
nyia que no s’ha pogut descobrir.

Una informació que des de
l’Ajuntament no han confirmat
encara que també hi ha “altres
orígens que se situen fora del
terme municipal i cal afinar la
procedència per poder exigir a
l’administració competent la
seva actuació”, diuen. Per això
estan demanant la col·laboració
ciutadana, per descobrir tots
els focus existents.

MONTORNÈS4El Castell de Sant
Miquel sempre ha estat un dels
elements patrimonials més sim-
bòlics de Montornès. No només
pel bon estat de les seves runes,
sinó per la història que hi ha al
darrere. Una història que, preci-
sament, augmenta després que
en els darrers treballs d’excava-
ció, l’equip d’arqueologia hagi
descobert una estança de grans
dimensions ubicada a prop de la
Torre de l’Homenatge que comp-
tava amb un sistema defensiu
preparat per a la col·locació d’ar-
mes com ballestes.

El castell, construït el segle XI
i abandonat el XV, va ser el cen-
tre de l’autoritat política no no-
més de Montornès i Vallromanes,
sinó també del Maresme. El mo-
tiu, la seva ubicació. I és que des
de la construcció es podia tenir el
control visual de les serralades
Prelitoral i Litoral, el Montseny,
Montserrat i els dos vallesos, en-
tre altres. Un espai on es creu que
vivia la gent més poderosa de la
zona i que es va convertir en un
punt clau per a la defensa del ter-

ritori. Encara que el recinte con-
tinua amagant un munt de se-
crets i informacions entre les pe-
dres que de mica en mica van sor-
tint a la llum, gràcies al projecte
de consolidació del castell.

Aquestes accions van co-
mençar l’any 2016 i les obres que
s’hi estan fent, valorades en prop
de 32.000 euros, permetran fre-

nar l’erosió i la degradació de l’es-
pai. Una feina que s’allargarà, ja
que el descobriment d’aquesta
nova estança només és la segona
de les deu campanyes d’excava-
cions previstes, però que perme-
trà que Montornès torni a donar
la importància, el reconeixement
i el prestigi que aquest espai te-
nia fa deu segles.

Torre de l’Homenatge del Castell de Sant Miquel. Foto: Ajuntament

El Castell de Sant Miquel,
emergint d’entre les runes

Polígon del Congost. Foto: Associació Polígon Congost

Formació |Tot a punt per a la Tecno Week 
Els dies 2,3 i 4 de març, el Centre Juvenil Sputnik de Montornès acollirà

tres tallers de robòtica i impressió 3D en una setmana que han batejat com
Tecno Week. Una iniciativa gratuïta que es fa per primera vegada al poble.
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Sierra reclama als bancs 
una millor atenció al client

LA LLAGOSTA4L’alcalde Ós-
car Sierra s’ha adreçat per car-
ta a les direccions dels quatre
bancs que tenen oficina a la Lla-
gosta per reclamar-los que des-
tinin més recursos a l’atenció el
client per millorar el servei que
actualment ofereixen.

Concretament, Sierra de-
mana que els bancs millorin
l’atenció a les persones grans
que no poden fer els seus trà-
mits o gestions telemàticament.
L’alcalde recorda a la carta que

la fusió de moltes entitats ha
provocat el tancament continu
d’oficines i que a la Llagosta “en-
cara s’ha notat més” perquè
s’ha passat de “tenir tretze ofi-
cines a només quatre”.

“Tothom sap que els bancs
s’han convertit en un servei ne-
cessari i essencial per al nostre
dia a dia. La seva atenció al
client, per tant, hauria de cor-
respondre a aquesta necessitat,
però la realitat és que el servei
ha empitjorat”, conclou Sierra.

SANTA PERPÈTUA4La planta
d'Alstom de Santa Perpètua
es troba a ple rendiment grà-
cies a la fabricació de nous
vagons del metro. Així, la pri-
mera remesa dels dos nous
models de trens de les línies
l'L1 i L3, que substituiran els
que tenen amiant, sortiran
aviat de la planta i serà a finals
de maig quan els combois co-
mencin a prestar servei. El
contracte contempla el man-
teniment dels combois durant
els primers quinze anys.

L'empresa, tal com va expli-
car dilluns el seu president,
Leopoldo Maestu veu la cons-
trucció dels vagons com “el pro-
jecte més il·lusionant de la fà-
brica dels últims anys. Maestu

va pronunciar aquestes parau-
les durant la visita de la regido-
ra de Mobilitat de l’Ajuntament
de Barcelona i presidenta de
TMB, Laia Bonet, a la fàbrica. I
és que l’encàrrec de TMB, a
banda del seu valor, també li pot
acabar servint a la planta d’Als-
tom de Santa Perpètua per
atreure noves inversions.

Cal recordar que aquest en-
càrrec de TMB a Alstom és el
contracte públic de compra de
trens més gran que mai ha lici-
tat la companyia pública, ja que
la despesa prevista és de gaire-
bé 320 milions d’euros. Això
permetrà renovar gairebé el 30%
de la flota de TMB i resoldre la
problemàtica amb l’amiant.

Un moment de la visita de dilluns de representants de TMB. Foto: TMB

La planta d’Alstom viu un bon
moment gràcies al metro

Sierra, en una imatge d’arxiu. Foto: Ajuntament de la Llagosta

Santa Perpètua | Reforma de carrers
Els carrers de Pau Claris i de Martí Costa i un tram de

Marià Fortuny seran de plataforma única. L'Ajuntament
ha aprovat el projecte per tirar endavant la seva reforma.

L’empresa fabrica els
dos nous models de
trens de les línies L1 i L3
del metro de Barcelona 
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L’AMETLLA4La Policia Local
de l’Ametlla i els Mossos d’Es-
quadra han incrementat la vigi-
lància al municipi després de de-
tectar un repunt dels robatoris
amb força en habitatges durant
les dues darreres setmanes.
Unes actuacions que s’estan fent
en especial a l’entrada del mu-
nicipi i també a alguns barris del
sud del poble com el de Turons
del Vallès i Can Camp, on ja hi
ha hagut robatoris.

Més vigilància
davant el repunt
de robatoris

CARDEDEU4La Diputació ha
elaborat un Pla Director del verd
urbà de Cardedeu que detalla
que el 47% de les zones verdes
del municipi són parcs. Una
dada que posa en valor la im-
portància que el poble dona a
aquests espais, que segons afe-
geix el document tenen un bon
manteniment, i que se suma a
l’altre 53% de zona verda que
correspon a arbrat, que també
presenta “bona qualitat”.

Les zones verdes
de Cardedeu,
ben valorades

CALDES DE MONTBUI4Mem-
bres de l’Associació i de la Co-
ordinadora de Gent Gran van vi-
sitar dimarts les obres de remo-
delació i ampliació de les Cases
dels Mestres, que segons l’A-
juntament avancen a bon ritme
i ja es troben pràcticament a la
meitat. Una actuació que està
costant més d’un milió d’euros
i que servirà per ampliar el Ca-
sal de Gent Gran.

Les obres de les
Cases del Mestre
van a bon ritme

LA GARRIGA4L’Ajuntament de
la Garriga ha confirmat que es
tornarà a celebrar la fira de la bo-
tifarra, que enguany arriba a la
seva desena edició. De fet, es farà
a l’abril amb un programa d’ac-
tivitats gastronòmiques, de de-
gustació i culturals en les quals
ja treballa el consistori. Un espai
que també acollirà una fira-mer-
cat amb productors catalans,
mostra de formatges i altres
productes de la terra.

Torna la fira 
de la botifarra 
de la Garriga

LA ROCA4L’Ajuntament de la
Roca ha tancat l’accés a la Mi-
randa d’en Puntes, coneguda
popularment com ‘La Cúpula’, si-
tuada a tocar de la ronda Nord
de Granollers. Una acció que es
fa amb l’objectiu d’evitar actes in-
cívics en aquest entorn, com els
abocaments de deixalles i els
botellots, que s’havien convertit
en una pràctica habitual en
aquest entorn tan emblemàtic
del municipi.

Tancat l’accés 
a la Miranda 
d’en Puntes

BIGUES I RIELLS4L’Ajuntament
de Bigues i Riells aposta per la
cultura i en concret pel circ. Per
això, dissabte es va inaugurar
una instal·lació d’aeris al Centre
Cívic que oferirà formació en
trapezi i teles. Unes activitats di-
namitzades per l’entitat TusiK-
circ en les quals el consistori ha
invertit més de 4.500 euros amb
l’objectiu d’apropar les diferents
disciplines del circ a la població.

Bigues i Riells 
ja ofereix 
formació en circ

SOCIETAT4Era l’any 1939 quan
les tropes franquistes pujaven al
Turó de l’Home per primera ve-
gada. Una acció que va acabar
amb la destrucció de les instal·la-
cions de l’observatori meteoro-
lògic que havia construït la Ge-
neralitat i que gestionava el Ser-
vei Meteorològic de Catalunya
(SMC), i de tots els documents i
registres fets fins aleshores. És a
dir, els dels darrers set anys.

Després d’això, el govern es-
panyol va fer seu l’observatori i,
tot i que Catalunya ha reivindicat
durant dècades aquest espai,
l’Estat no l’ha cedit, fins ara. I és
que després de 83 anys, per fi
l’observatori torna a ser català.
Així ho va decidir l’any 2009 la
Comissió Bilateral Estat-Gene-
ralitat. Un pas que naixia de l’en-
trada en vigor de l’Estatut del
2006, amb la qual s’acordava, en-
tre altres traspassos, el de l’ob-
servatori del Turó de l’Home.

Aquesta acció, però, ha tardat
a fer-se efectiva. Ni més ni menys
que 12 anys. Un traspàs amb el
qual el SMC recupera totes les
competències que tenia abans

del 1939 i que deixa fora de joc al
Servicio Nacional de Meteorolo-
gía, que ha estat qui durant tots
aquests anys ha assumit el con-
trol de les instal·lacions.

L’interès per gestionar aquest
espai, està en la seva ubicació. I
és que es tracta d’un punt estra-
tègic que es va projectar amb la
idea que, amb el curs dels anys,
esdevingués un observatori de
muntanya de referència al sud-
oest d’Europa. De fet, es va crear

fruit d’una iniciativa científica
d’àmbit mundial que va tenir
com a objectiu ampliar els co-
neixements de meteorologia i
magnetisme a les regions polars.

Un punt clau, doncs, que s’ha
convertit en un motiu de dispu-
ta i de tensió entre l’Estat espa-
nyol i Catalunya, que finalment
tornarà a donar resposta a les ne-
cessitats d’informació meteoro-
lògica i climàtica que sempre ha
tingut la Generalitat.

Observatori del Turó de l’Home. Foto: Arxiu

L’observatori del Turó de l’Home
torna al Servei Meteorològic

L'ACA declara la prealerta per
sequera als embassaments

VALLÈS4L'Agència Catalana
de l'Aigua (ACA) ha declarat
l'estat de prealerta per sequera
als embassaments del sistema
Ter Llobregat, que doten d'ai-
gua als municipis del Baix Va-
llès. Fa setmanes que les des-
salinitzadores han augmentat la
seva producció per tal de mi-
nimitzar el descens de reserves.
Els embassaments se situen al
56% de la seva capacitat.

Tot i això, de moment no

estan previstes restriccions i les
mesures estan dirigides a l'am-
pliació de l'ús de recursos no
convencionals (dessalinitza-
ció), i es prepara la probable ac-
tivació dels pous de sequera i
l'aigua regenerada. 

D’altra banda, també s'han
de comprovar els plans d'e-
mergència amb les entitats d'a-
bastament d'aigua i els ens lo-
cals, i la preparació dels pri-
mers bans municipals.La sequera es fa notar. Foto: Arxiu

L’Ametlla | L’empresa gestora d’Illa Activa fa fallida
Instal·lacions de Lleure Esportiu Illa, gestora del complex esportiu municipal Illa Activa, de
l’Ametlla, ha entrat en liquidació i demana la resolució del contracte. El dilluns es discutirà

aquest assumpte en un ple extraordinari on el consistori preveu no acceptar la petició.
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Esports
La màgia d’Alèxia Putellas és
completament indesxifrable
FUTBOL4"Disculpeu-me...
Algú em pot explicar de què és
capaç aquesta dona?", es pre-
gunta el gestor de comunitats de
la Selecció Espanyola Femeni-
na de Futbol. Alèxia Putellas
(Mollet del Vallès, 1994) no té
cap mena d'explicació. Amb
uns peus i un cap privilegiats, la
molletana supera la imaginació
i assegura lideratge, màgia,
ocurrències només possibles
per a ella i gols. Ho va patir Ca-

nadà, actual campiona olímpi-
ca, dimecres passat en l'últim
partit de la selecció espanyola a
la Copa Arnold Clark, un torneig
de preparació per a l'Eurocopa
d'Anglaterra, que es disputarà
del 6 al 31 de juliol.

La capitana Putellas va mar-
car l'únic gol del partit al minut
20 rematant amb la cama dreta
una assistència de Leila Ouaha-
bi, companya seva al Barça. La
seva màgia és indesxifrable.

"Al llarg de la meva
carrera esportiva he
patit lesions de ge-
noll que he acabat

superant, però el cos ja no
dona el que el cap li demana",
explica, emocionat, Edgar Pé-
rez (Granollers, 1994) al Palau
d'Esports. El jove extrem es-
querre del BM Granollers es
retrata com un jugador amb
persistència: "He hagut de
remar molt per aconseguir
els meus objectius".

Format al club de la seva
ciutat, Pérez ha disputat 115
partits a la Lliga Asobal i ha
marcat 115 gols, amb una mit-
jana d'1,86 per cita. "M'he sen-
tit, em sento i em sentiré un
privilegiat. Només penso a gau-
dir de cada segon que em que-
da amb els meus companys
fins a final de temporada", as-
segura el granollerí, acompa-
nyat de la seva família, els
companys d'equip i Alfred Ser-
ra, el president de l'entitat.

Els motius de Pérez per re-
tirar-se com a jugador són
"únicament de salut". Però no
pensa, ni de bon tros, a deixar
l'handbol. Desitja continuar
sent un referent, però d'una al-
tra manera. Fora de la pista.
Vol que la seva experiència i co-
neixements siguin molt útils.
"Només tanco una etapa. Vull
continuar vinculat al club i
ajudar que altres jugadors
aconsegueixin el seu somni",
conclou Pérez.

Alèxia Putellas celebra el gol del triomf. Foto: Twitter (@SeFutbolFem)

L’adeud’Edgar Pérez

Edgar Pérez anuncia la seva retirada. Foto: Twitter (@BMGranollers)

Bàsquet | El CB Mollet rep el Baloncesto CP La Roda
El conjunt de Josep Maria Marsà rebrà el pròxim 5 de març el Baloncesto CP La Roda,

en partit corresponent a la 20a  jornada de la Lliga LEB Plata Est. El CB Mollet hi
arribarà després de la derrota per 86-83 contra el Real Canoe el passat dia 19.  

Cada cop hi ha més plataformes
perquè els i les esportistes anun-
ciïn que posen punt final a la
seva carrera o altres canvis. Fer-
ran Rosa (Barcelona, 1990), que
viu la seva cinquena temporada
al Club Hoquei Caldes, ha co-
municat a través de Twitter que
deixa l'elit. "Després de molts
anys jugant a hoquei al màxim
nivell, ha arribat l'hora de baixar
el ritme. Aquesta serà la meva
última temporada a l'OK Lliga",
explica Rosa, format a l'HC Pa-
lau de Plegamans i al Barça.

Campió d'Europa júnior
amb la selecció espanyola, tam-
bé ha jugat al Club Patí Vila-
franca, el Sant Antonio, el GE-
iEG, el Club Patí Calafell i el CE
Noia, i des del curs 2017-2018
competeix amb el CN Caldes.

"Han sigut uns quants equips,
molts companys i moltes expe-
riències viscudes que no can-
viaria per res del món. Uns
grans anys", amplia Rosa, que
és fisioterapeuta. "Ets un gran
jugador, un enorme company i
una millor persona. És un plaer
haver-nos conegut i un privile-
gi poder jugar amb tu", el re-

trata Aleix Esteller, amb qui va
coincidir al CE Noia.

"Vull agrair a tots els equi-
ps on he jugat. La gent que em
coneix sap que ho he donat tot
sempre. Ha sigut un plaer jugar
amb i contra vosaltres. Una
abraçada", conclou una peça
clau dels últims anys del CN
Caldes dins i fora de la pista.

Ferran Rosa, durant un partit. Foto: CH Caldes/Kilian Càtedra

Ferran Rosa deixarà l’OK Lliga 
a  final de la temporada

» El jugador va arribar al Club Hoquei Caldes el curs 2017-2018 
» “La gent que em coneix sap que ho he donat tot sempre”, diu

Toni Delgado
CALDES
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Una professora de cant rep a casa un jove
que vol millorar la seva tècnica vocal per
cantar al memorial de la seva mare mor-
ta recentment. Ben aviat descobrim que
la cançó triada, L’Oreneta, té un significat
especial per als dos. Aniran desgranant
detalls del seu passat, marcat per un
atemptat terrorista de signe islamista.

A la sala Villarroel de Barcelona.

Teatre

L’Oreneta
Guillem Clua

Flashy Ice Cream va ser un dels primers
grups de trap en català a agafar noto-
rietat. Aquest mes de febrer, els de Sa-
badell publiquen el seu tercer disc, Han-
gover (Delirics), que vol dir “ressaca” en
anglès. L’àlbum, en el qual han estat un
any treballant, presenta quinze can-
çons i ja s’ha convertit en el treball dis-
cogràfic més ambiciós de la banda.

Música

Ponent està de moda al cinema. Aquest
mes arriba a les sales Tros, l’òpera prima de
Pau Calpe, l’adaptació del llibre homònim
de Rafel Vallbona. És un drama rural situ-
at a Alcastrer, un poble fictici del Segrià,
on els pagesos se senten desprotegits i or-
ganitzen patrulles nocturnes. El Joan
(Pep Cruz) i el seu fill (Roger Casamajor) tro-
baran un lladre, un adolescent magribí.

Pelis i sèries

Tros
Pau Calpe Rufat

Hangover
Flashy Ice Cream

Imaginaris multiespècies
La Capella (Barcelona) acull, des del 3 de febrer i fins al
30 d’abril, l’exposició ‘Imaginaris multiespècies. L’art de
viure en un món de contingència i incertesa’. La mostra
es planteja com la precarització de la vida a les societats
tecnològiques exigeix repensar la convivència entre es-
pècies i ens encoratja a construir comunitats heterogè-
nies basades en el benestar comú. A l’exposició, les artis-
tes se submergeixen en els mons dels microorganismes,
les plantes, els animals i els fongs, i ens conviden a des-

envolupar formes d’hospitalitat i cura transespècie.

Carla Simón (Barcelona, 1986) va 
enamorar públic i crítica amb la seva
òpera prima, la tendra Estiu 1993, el

2017. Aquest any, la directora de cine-
ma ha demostrat que no té sostre en
guanyar l’Os d’Or, el màxim guardó de
la Berlinale, amb Alcarràs. Es tracta d’u-
na pel·lícula en català (la primera que
s’endú aquest premi), rodada a la co-
marca del Segrià, al poble que li dona
nom, i amb actors amateurs de diver-
ses generacions. Simón va dedicar el

premi a la seva família, que durant anys
ha cultivat préssecs a Alcarràs, i a “les
petites famílies d’agricultors que culti-
ven la terra cada dia, perquè la seva

manera de fer respectuosa amb la terra
és, avui dia, una forma de resistència”. 

C A R L A  S I M Ó NQUI ÉS?

A LES XARXES...

Ser directora de cinema
Es va fer coneguda amb la seva òpera prima, ‘Estiu 1993’

Famosos

Guanyar l’Os d’Or a la Berlinale per ‘Alcarràs’
És el màxim guardó del Festival de Cinema de Berlín

Pluja de felicitacions
Simón s’ha convertit en tot un orgull per a la cultura catalana

QUÈ HA FET?

La fitxa

No t’ho perdis

La periodista experta en llenguatge no
verbal Patrycia Centeno publica Poderío.
Liderazgo femenino, un cambio de postura.
Centeno assegura que ens trobem en un
moment de canvi de paradigma, en
què han quedat obsolets els missatges
que diuen que, per ser creïbles com a lí-
ders, tant homes com dones hem de
masculinitzar-nos i desfeminitzar-nos.

Llibres

Poderío
Patrycia Centeno Vispo

|Monark
Un joc de rol japonès que t’endinsarà en una escola on succeeix un

fenomen sobrenatural. Disponible per a PC, PS4 i 5 i Nintendo Switch. 
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Viu en línia

ÉS FAMOSA PER...
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CONSELLS PER VIURE MILLOR

VENTILACIÓ

Acostuma’t a posar l’extractor quan cuinis, no posis 
la calefacció massa alta i, si pots, estén la roba a l’exterior

PLANTES

COSTUMS

DESHUMIDIFICADOR

E S T I L S  D E  V I D A

i LLAR

Les humitats a parets i sostres, així com a l’ambient, són un
dels problemes més habituals a les cases. Es poden gene-
rar per condensació (la causa més freqüent), per capil·lari-

tat o per filtració, i poden afectar tant la salut de l’edifici com la
salut dels residents. Per això, cal tenir-les controlades i fer tot el
possible per prevenir-les o eliminar-les. 
En aquest sentit, la ventilació és clau. Cal airejar la casa cada

dia, almenys durant uns quinze o vint minuts, per renovar l’aire
que respires i evitar, així, l’excés d’humitat. Si pots, fes-ho també
a armaris, calaixos i altres espais tancats que facis servir per em-
magatzemar coses. Altres consells importants que has d’aplicar
al teu dia a dia són encendre l’extractor a l’hora de cuinar i, si és
possible, estendre la roba a l’exterior. Evita també passar-te amb
la temperatura de la calefacció, perquè si la poses massa alta fo-
mentaràs la condensació, és a dir, el pas del vapor d’aigua a ai-
gua líquida. Tingues en compte que tenir plantes a l’interior d’u-
na casa o habitació amb humitats pot empitjorar la situació. Si
el problema persisteix, i si t’ho pots permetre, compra un des-
humidificador: es convertirà en el teu gran aliat.

Com evitar les humitats a casa

Recorda airejar la casa cada dia durant quinze o vint minuts.
De tant en tant, ventila també armaris i calaixos

Les claus

Tenir plantes a l’interior d’una casa o una habitació 
amb humitats no ajuda a eliminar les humitats: les pot empitjorar

Si el problema persisteix i t’ho pots permetre,
compra un deshumidificador: serà el teu aliat
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